
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag den 25.1.2023 
 

Mødedato: Onsdag 25.1.2023 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: personalerummet 

Afbud fra: Helle Plaugborg 

Uden afbud: 

Referent: Heidi 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 16.11. 2022 

 

5 min. 

Godkendt X   X 

2. 

Mødets sang 

 

5 min. 

Buster – AF har vedhæftet tekst X    

3.  

Elevråd 

 

v. Marius og Ahmed 

10 min. 

Trivselsdag d. 7. februar – der er nedsat en arbejdsgruppe fra 

elevrådet, der mødes i morgen torsdag d. 26.januar sammen 

med kontaktlærere og Heidi som repræsentant for ledelsen. 

Efter det møde sendes der ønsker ud til klasser om emner, der 

skal diskuteres. 

 

Elevrådet er startet op i denne uge efter juleferien. Steen 

(formand for SB) var på besøg ift. det senere punkt om 

toiletter på skolerne i indre by.  

De umiddelbare tilbagemeldinger fra 

elevrådsrepræsentanterne var meget forskellige, der var både 

elever, der kunne genkende problematikken, men også 

elever, der ikke kunne genkende det. 

 

Overordnet set så har kontaktlærerne og Kirsten talt sammen 

om at udvide elevrådsmøderne/tiden til arbejdet. Så det vil 

blive tænkt ind i næste skoleårs planlægning. 

 X   



 

 

4. 

Ukraineklasserne 

 

v. KH 

10 min. 

 

I denne uge er der kørt ukrainske elever ud især 8.klasserne 

og derudover i de kreative fag på de øvrige årgange. 

 

Især de ældste ukrainske elever har fået talt sammen med 

andre og er derfor også begyndt at søge ud af ØF mod fx 

Ungdomsskolen. Eleverne søger de mere rene 

årgangsfællesskaber, da de pt. er i modtageklasser, der er 

blandede årgangene imellem.   

 

Steen fortæller, at han har mødt ukrainske forældre, der har 

udtrykt stor glæde ved skolen og det forældremøde, som 

skolen har afholdt. Både forældre og børn føler sig meget 

velkomne. 

 X   

5.  

KKFO 

 

v. KB 

5 min. 

 

Maj-projekt – planlægningen er i gang. 

 

Der er stærkt samarbejdsmøde i morgen torsdag, hvor 

skole/KKFO taler mere sammen om overlevering. Derudover 

vil ØF gerne samarbejde med børnehaverne om at holde en 

”science-festival”, hvor skolebørnene fx ”underviser” 

børnehavebørnene i forskellige naturfaglige aktiviteter. 

 

Velkomstaften for nye forældre d. 23. marts kl. 17-18.30 – 

Kirsten efterspørger, om der er medlemmer fra 

skolebestyrelsen, der vil deltage. Louise og Ida melder sig til 

at deltage og fortæller om deres oplevelse som forælder i 

0.klasse. 

 

Indskrivning – pt. indskrevet 24 elever i hver af de tre 

klasser.  

68% af grunddistriktsbørnene har valgt ØF som førstevalg – 

det er et meget godt tal! 

 X   

6. 

Lejrskole 

 

v. KH og Steen 

10 min. 

Ledelsen har udarbejdet kommunikation til alle forældre ift. 

grundlaget for beslutningen og hvad fokus er på fremadrettet. 

 

Kirsten overleverer overvejelserne fra arbejdsgruppen ift. 

lejrskoler. Kirsten spørger SB, om de har 

kommentarer/uddybninger til det udkast, der er med som 

bilag. 

 

SB kommenterer, at punktet hvad ”trivselsfremmende tiltag” 

fx er - kom med flere eksempler. Fokusér mere på det 

X X X X 



 

 

fremadrettede, da det er et bevidst valg at gøre det. En dags 

indsatser kommer alle til gode i en klasse. 

Ledelsen samler flere eksempler ind fra dette skoleår, som 

kan eksemplificere det. 

 

Opmærksomhed fra SB – ved at lave flere indsatser, der 

spredes ud over skoleåret flere dage, så vil det kunne bryde 

den daglige struktur, som sårbare elever har brug for. Derfor 

skal der fokus på god planlægning og forberedelse af 

eleverne.  

 

Kirsten kommenterer, at når man spreder dagene ud, så tager 

man netop hensyn til også de sårbare elever, da de på 

lejrskolerne kræver så meget ekstra personale for, at de kan 

deltage på lige vilkår med andre. Dagene spredes ud og 

ligges fast i et årshjul, så kan der i planlægningen tages 

hensyn til, at fagdage og fx trivselsdage ikke kolliderer eller 

presser børnene, hvis det er i samme uge.  

 

For SB er det vigtigt, at det er fortællingen om, hvorfor 

lejrskolerne afskaffes, er fremadrettet og taler ind i, der 

træder i stedet. 

 

7.  

Opfølgning fra mødet 

på Kildevæld – 

områdemøde for SB 

 

KH og Steen 

15 min. 

Louise, Kirsten og Heidi deltog på områdemødet. 

 

Oplægget gik ind i, hvordan skole og SB samarbejder – er 

forældrene kunder i butikken eller er de medskabende i 

hverdagen. 

 

Noget af oplægget gik også ind i den ”nye” 

skoleudviklingssamtale, der erstatter Kvalitets- og 

supportsamtalen og tilhørende rapport. På den ”nye” samtale 

er det lagt op til, at SB er aktive deltagere i. 

 

Morten Østergaard – områdechef – indbyder igen om et år 

igen.  

 X X  

PAUSE 

 

Kl. 17.45 skal der løbere afsted for at hente mad – spisning 

18-18.30 

    

8. Steen orienterer om, at det er lokaludvalget, der har henvendt 

sig ang. toiletterne. 

X X X X 



 

 

Indre By Lokaludvalg 

om toiletterne på 

folkeskolerne i området 

 

v. Steen 

15 min. 

Steen har op til SB-mødet været med på elevrådsmødet for at 

høre dem, hvad de tænkte. 

Der var flere forskellige tilbagemeldinger og udfordringer 

også ift. hvis man skulle på toilet i frikvarteret og var nede i 

gården.  

Steen fortæller, at det kunne ønskeligt, at toiletterne var så 

rene, at alle kunne bruge toiletterne, så der ikke var voksen- 

eller børnetoiletter. 

Andreas beretter også fra elevrådsmødet, at der også er et 

toilet, som eleverne ikke vil bruge, da låsen er i stykker, men 

det er ikke sagt videre til de voksne, så den kan laves. Så 

eleverne er meget vigtige i denne dialog, da der er meget 

viden at hente. 

Anne Marie kommenterer, at det også er nødvendigt at 

undervise eleverne i brug af fællestoiletter og toiletkultur. 

Både på 0.klasse og op til 9.klasse. Dét er også en del af en 

vi-kultur, der skal fokuseres på. 

 

Hans Henrik fortæller, at hver morgen – når eleverne møder 

– så er alle toiletter rene og pæne. IGEN kl. 12 gøres alle 

toiletter rene. Det har høj prioritet for skolen ift. rengøring.  

 

Elevrådet arbejder videre med punktet – data kan hentes i den 

nationale trivselsundersøgelse, der kører fra 20. januar til 20. 

marts. Vi skal være undersøgende ift. aktualitet og brug af 

ressourcer på det. 

9. 

Ferieplan for skoleåret 

2023-24 

 

v. KH 

10 min. 

Godkendelse af ferieplanen for kommende skoleår 

 

Anne Marie har lavet udkast til et alternativ til den udmeldte 

fra kommunen. Retningslinjerne for ferierne er, at 

sommerferien altid skal påbegynde den sidste lørdag i juni 

måned. Sommerferien skal vare 6 uger – hverken mere eller 

mindre. 

 

Vigtigt, at ekstra fridage ikke lægges efter 1. april, da 

udskolingen har brug for dagene ift. eksamen både på 8. og 9. 

årgang. 

 

Næste skoleår er lidt anderledes, da juni 2024 er lang og 

kommunen har for at få de 200 skoledage til at gå op 

foreslået at gå på juleferie allerede 15. dec. 2023. 

 

X X X X 



 

 

SB har kigget alternativet – forslag 2 - igennem og selv talt 

lidt sammen om alternativer inden mødet. 

 

SB diskuterer forskellige forslag ift. at lægge de 200 

skoledage. SB kommenterer, at det kommer til at presse 

rigtig mange forældre, selvom KKFOen stadig er åben. 

 

Forslag 3: Juleferie fra d. 20.12. 2023 – til og med d. 07.01 

2024  - forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

 

10. 

Kontaktforældremøde 

d. 8. februar 2023 

 

v. Steen og Louise 

10 min. 

Pt. ingen tovholdere fra SB ift. mødet. 

 

Steen lægger op til, at de på mødet lader være med at tage 

faste emner på, men kører mødet mere dialogbaseret ift. 

opgaven som kontaktforældre.  

 

Opfordring til, at så mange fra SB som overhovedet muligt 

kan deltage. 

 

Steen fortæller, at SB mangler suppleanter fremadrettet. 

Dette undersøger skolen, hvordan vi får gjort hurtigst muligt. 

    

11.  

Skolefoto evalueres 

 

v. HHB 

10 min. 

Nyt firma – erfaringer? Hvad skal vi fremadrettet? 

 

Kirsten foreslår: Dan(lærer) har kompetencerne til at gå ind i 

at lave klassefotos, der så kan deles digitalt med forældrene, 

som så kan printe selv. Portrætter udgår – det er dyrt og 

koster mange timer administrativt.  

 

Kommentarer fra SB – kan punktet tages op med 

kontaktforældrene på mødet d. 8. feb.? 

Værdien af portrætfotos falder jo ældre børnene bliver.  

Er det en skoleopgave at få taget portrætfotos af børn, som 

forældre kan bestille? Kan man ikke selv gøre det privat?  

 

Vigtigt, at klassebilledet fortsætter, da det er fællesskabende 

for børnene.  

Kan årsbogen/elevbogen for hele skolen laves – så den i 

hvert fald fortsætter. Bogen er også fællesskabende for hele 

skolens sammenhæng. 

 

SB beslutter, at eksterne firmaer og portrætfotos droppes. 

Fremadrettet tager læreren med opgaven billeder af alle 

 X X X 



 

 

klasser. Skolen arbejder videre med at finde en løsning ift. at 

lave en elevbog. 

 

12. 

Eventuelt  

herunder meddelelser 

 

10 min. 

Orientering om pædagogisk weekend – hovedtema var 

sproglig i alle fag for nytilkomne børn – hvilket er højaktuelt 

ift. udslusningen af de ukrainske børn. 

 

Marius har jævntlig møder med børne- og ungeborgmesteren, 

da Marius sidder i Ungerådet i KK. Marius spørger, om 

skolen har modtaget nogle midler, som borgmesteren siger, at 

skolerne skal have til elevrådene. Hans Henrik tager det med 

videre og undersøger det.  

 

Alle forældre med fra skolestart – vedhæftet til dette møde 

invitation til konference 27. marts kl. 15-17 fra ”Skole og 

Forældre”.  

 

OBS – dialogmødet på Rådhuset mandag d. 30. januar er 

rykket fra rådhuset og til Oehlenschlægergades Skole kl. 17-

18.30 – UDEN rådhuspandekager for dem skal 

håndboldherrerne have, hvis de vinder VM.  

 

Steen foreslår, at SB fremadrettet kigger ind i, om der kunne 

laves forældredage på ØF, hvor forældrene står for 

undervisningen en hel dag. SB diskuterer kort internt ift. at 

tage det op med kontaktforældrene for at tage 

”temperaturen”.  

    

13.  

Lukket punkt 

     

14. 

Dato for kommende 

SB-møde 

 

 

OBS 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

1. marts 2023 

26. april 2023 

7. juni 

 

 

Der skal findes tid til et økonomimøde snarest. 

 

 

Princip for klassedannelse, opfølgning på vikardata, 

Årsberetning, orientering om overgange til ungdomsudd. (v. 

uddannelsesambassadørerne), evaluering af SB 

mødeform/indhold  

    



 

 

 

Øvrige møder: 

 

Kontaktforældremøde (for alle kontaktforældre på tværs af 

skolen): 

8. februar 2023 kl. 17-19 

 

 

Forældremøder: 

8. marts 2023 

15. marts 2023 

 

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Susanne, Hans Henrik (embedsmand), Kirsten og Anne 

Marie  

 

 

 

    

 


